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 ÚVODNÍ SLOVO STAROSTY  
 

Vážení spoluobčané, 

Od vydání posledních Radničních listů uběhlo pět měsíců a událo se mnoho dobrého i 

bohužel zlého. V průběhu léta se uskutečnily tradiční akce a jejím organizátorům patří náležitý 

obdiv i vděk. Krásné slunečné léto uběhlo a v polovině září přišla tlaková níže Boris, která se 

zapsala do paměti nás všech a zásadně změnila mnoho životů v našem regionu. 

Ničivé povodně, které ovlivnily každodenní život téměř všech obyvatel našeho regionu 

a ničivá síla přírody se projevila v nebývalém rozsahu. V naší obci významně povodeň 

poškodila cestu údolím, železniční viadukt u Banjaluky, areál bývalé Kosandy a současný 

penzion Branník. 

Zkušenost s touto živelnou katastrofou ukázala důležitost a význam krizového a 

záchranného systému. Hluboké poděkování patří všem hasičům, kteří během povodní řešili 

akutní problémy a po povodních se podíleli na odstraňování škod a úklidu. Dále všem 

dobrovolníkům, kteří svou prací výrazně pomohli v úklidu po povodních. Rád bych také 

poděkoval zastupitelstvu obce Branná, jakožto členům krizového štábu za jejich pomoc, 

krizovému štábu ORP Šumperk, který byl nápomocen řešit jednotlivé problémy, Olomouckému 

kraji za poskytnutí nutné pomoci při financování bezprostředních oprav po povodni, 



Červenému kříži za poskytnutí elektrocentrály a satelitního internetu během výpadku elektrické 

energie a také všem dárcům finančních prostředků. Velká vlna solidarity,  

 

ochota dobrovolníků a zájem nejrůznějších osob a organizací velmi výrazně posílila pocit 

sounáležitosti celé společnosti a věřím, že nejvíce pomohla těm nejvíce zasaženým. Myslím si, 

že právě důkaz toho, že naše společnost se umí v případě podobných katastrof sjednotit a 

pomoci je ten nejzásadnější závěr, který si z této mimořádné události můžeme odnést a měli 

bychom na tuto skutečnost být náležitě hrdí.  

S upřímným pozdravem, Váš starosta Ing. Martin Alexa 

 

 INFORMACE STAROSTY OBCE 
 

Povodeň září 2024 

Tlaková níže Boris, která zasáhla náš region, byla varováním, jak rychle může příroda 

překonat lidská očekávání. Ve středu 11. září jsem obdržel první informace ohledně 

meteorologické předpovědi a ve čtvrtek 12. září ráno jsme měli online poradu, kde z pozice 

zastupitelstva jsme doporučili organizátorům zrušit konání XXVI. Kolštejnského okruhu a 

domluvili zasedání krizového štábu obce na pátek 13. září. Ve čtvrtek a v pátek hasiči čistili 

vodní koryto řeky od náletových dřevin u čistírny odpadních vod, především před mostem, aby 

se předcházelo ucpání průtokového profilu řeky pod mostem. V pátek došlo k oficiálnímu 

zrušení Kolštejnského okruhu a na prvním zasedání krizového štábu a povodňové komise byly 

prodiskutovány přípravné práce, stanovení povodňové hlídky hasičů měnící se v šesti 

hodinových intervalech, stanovení evakuačního plánu dolní části obce a domluvení termínů 

zasedání krizového štábu obce na následující dny. Během soboty začala voda velmi rychle 

stoupat, a proto bylo přistoupeno k první evakuaci osob. Večer dosahovala hladina extrému, 

kdy byla u „polesí“ vybudována hráz z pytlů s pískem, aby voda neohrožovala silniční dopravu, 

a také bylo nutné odstraňovat větší množství stromů, které vlivem silného větru zatarasily 

silnice. V sobotu také došlo k přerušení dodávky elektrického proudu. Z důvodu nejasné 

dopravní obslužnosti okolních silnic a eventuální nemožnosti si obstarat základní léky paní 

Štěpánka Řehová vytvořila seznam potřebných léků, které v týdnu byly doručeny. V neděli 

ráno dosáhla hladina další kritické výšky a bylo nutné preventivně evakuovat zbytek obyvatelů 

ze spodní části. Po tomto extrémním průtoku hladina začala volně klesat a bylo možné začít 

řešit důsledky povodně. Byly odstraňovány padlé stromy a proběhlo mapování poškozených 

oblastí. V pondělí byly předány na krizovém štábu v Šumperku nejzásadnější problémy, které 

v Branné vznikly.  Hasiči a dobrovolníci jezdili pomáhat v následujících dnech zejména do 

Jindřichova, České Vsi a Širokého Brodu. V prvních dnech bylo nutné uvést čistírnu odpadních 

vod do provozu a zajistit odvoz kalu, který byl v první fázi čerpán dálkovým vedením čerpán 

od ČOV až na silnici II/369. Byl vypracován posudek, který řešil varianty opravy přístupové 



cesty k ČOV a po domluvě s Lesy ČR, s.p. bylo možné odklonit komunikaci přes pozemek 

Lesů. Následně firma TOMA Olomouc, s.r.o. provedla nutnou provizorní opravu, kterou 

financoval Olomoucký kraj. Dále bylo nutné zajisti příjezd na  

 

La Baitu, splav, Čerťák a Banjaluku. Z rozsahu poškození komunikace a především dopravního 

uzlu železničního viaduktu a místní komunikace v souběhu s řekou Branná bylo nutné 

zpřístupnit Banjaluku směrem od Ostružné. V prvních dnech ihned jak to bylo možné provedl 

nejnutnější opravu mostu u Ostruženské čistírny pan Ing. Jiří Kročák. Následující práce, které 

zlepšili dopravní obslužnost a bezpečnost na zmíněné trase prováděla TOMA. Cesty směrem 

ke skiareálu a na Kronfelzov byly také povodněmi poškozeny a prvotní opravy provedl pan 

Rostislav Procházka – cestu ke skiareálu, a opravu cesty na Kronfelzov zařídil pan Ota Baďuřík. 

TOMA provedla opevnění propustků na posledně zmíněných cestách a také opravila propustek 

u čp. 86. Propustek u Předního Aloisova byl také ucpán a obyvatelé osady provedli jeho 

zprůchodnění. Správa železnic, státní organizace, z důvodu nutné opravy viaduktu zprůjezdnila 

cestu z Branné od ČOV až po viadukt, kdy z důvodu zprůjezdnění cesty bylo nutné odstranit 

poškozený most vedoucí do areálu Kosandy a Braníku. Nejnutnější práce na opravách 

železničního viaduktu probíhaly do konce listopadu, po ukončení těchto prací se začalo 

pracovat na provizorním průjezdu pro osobní automobily a IZS. Jakmile skončí zima práce na 

viaduktu budou pokračovat a provizorní cesta pod viaduktem bude opět odstraněna. 

V souvislosti se schváleným prodejem cesty Lesům ČR, s.p. definitivní opravu v tuto chvíli 

nelze sdělit a je možné, že po opravě viaduktu bude opět cesta opravena pouze provizorně. Další 

definitivní opravy (především zmíněných cest), které se po povodních chystají zatím není 

možné podrobněji přiblížit, protože v průběhu tvorby tohoto textu zatím nejsou vypsané dotace 

od Ministerstva pro místní rozvoj, které by po povodních měli práce financovat.  

Závěrem bych chtěl poděkovat všem jmenovaným, všem dobrovolníkům, kteří pomohli, 

všem kteří pomoc nabídli. V neposlední řadě Městu Mikulov, obci Mahouš a Horní Loděnice, 

Hasičskému sboru Dobřeň a panu Danieli Čížkovi, kteří darovali obci nebo hasičům finanční 

dary. (M. Alexa) 

 

Odpadové hospodářství 

Další důležitou oblastí, kterou je třeba řešit, je odpadové hospodářství. Dosavadní 

systém svozu odpadu, zajišťovaný Technickými službami Jeseník, a.s., již neodpovídá 

legislativním požadavkům. Z tohoto důvodu byla uzavřena veřejnoprávní smlouva s Městem 

Jeseník, která umožňuje obcím hradit svoz odpadu na základě transparentních nákladových cen. 

Z podstaty veřejnoprávní smlouvy jako právního institutu, kterým dochází k přenesení 

veřejnoprávních povinností vyplývajících ze zákona o odpadech na jiný územně samosprávný 

celek, je nezbytné provádět svoz odpadu za tzv. nákladové ceny. Ze strany města Jeseník byl 

vytvořen položkový ceník podle nějž budou obce hradit svoz odpadu za jednotné ceny, 

stanovené na základě transparentních principů, včetně města Jeseník. Na základě ceníku byl 

vypočítán odhad nákladů na systém odpadového hospodářství, který je prezentován v článku 



informace obecního zastupitelstva od paní Štěpánky Řehové a kde je zdůvodněno proč je nutné 

změnit periodu svozu odpadů a také zvýšit cenu místního poplatku. Obecně lze říci, že je nutné 

co nejvíce třídit odpady a směsného komunálního vyprodukovat co nejméně. V příštím roce 

bude nutné, aby každá domácnost měla svou nádobu na směsný odpad 

 

(případně bytový dům jednu velkou nádobu), tak aby za pomocí evidence nádob a evidence 

odpadů v nich obsažených se mohl stanovit poplatek za odpady podle skutečně 

vyprodukovaných odpadů danou domácností. Popsaný systém bude motivovat co nejvíce třídit 

a díky tomu vyprodukovat co nejméně směsného odpadu a tím platit méně. Věřím, že 

společnost prošla za poslední roky prošla vývojem a odkládání odpadů mimo nádoby a černé 

skládky už v dnešní době vznikat nebudou. (M. Alexa) 

 

 INFORMACE OBECNÍHO ZASTUPITELSTVA 
 

Obecní zastupitelstvo se do vydání tohoto dvou čísla Radničních listů sešlo na veřejné 

schůzi hned 3krát. Proto z prvních dvou veřejných schůzí přinesu průřezem informace, které by 

občany mohly zajímat, poslední schůze ze dne 26. 11. 2024 je popsána podrobněji. 

Na červencové veřejné schůzi starosta obce informoval o přijatých dotacích. Jedná se 

konkrétně se o dotaci na obnovu/rekonstrukci stodoly ve výši 600 tis. Kč, dále dotace na výrobu 

platových kelímků + nákup myčky ve výši 25 500 Kč použitelných na obecních akcích, dotaci 

na projektovou dokumentaci opravy radnice ve výši 300 tis Kč., která se již rýsuje a také dotaci 

od Úřadu práce na mzdy zaměstnanců ve výši 200 tis. Kč. Tuto dotaci obec čerpá každoročně. 

Na tomto zastupitelstvu byla rovněž schválena smlouva o smlouvě budoucí kupní na cestu 

údolím s Lesy ČR. 

Na říjnové veřejné schůzi starosta obce informoval o tom, že byla podána žádost o dotaci 

na rekonstrukci budovy bývalé mateřské školky na vybudování dětské skupiny (24 dětí) 

u MPSV. Tato dotace je 100 % včetně uplatnění DPH. 

Zimní údržbu pro obec Brannou bude nadále vykonávat p. Malina, který podal nejnižší 

cenovou nabídku ve výši 860 Kč/Mh. Nicméně vzhledem ke skutečnosti, že obec Branná 

v letošním roce pořídila nový malotraktor a schválila nakoupení zimního „vybavení“ – sypače 

a radlice, bude z části v zimní údržbě pomáhat i tento stroj.  

V průběhu této schůze starosta informoval o zářijových povodních, stavu cest v okolí 

Branné, poškození, spolupráci s SDH Branná a ostatními krizovými složkami a také poděkoval 

všem těmto složkám a občanům za zvládnutí nelehké situace. 

Poslední veřejná schůze zastupitelstva obce Branná do vydání tohoto dvou čísla se 

konala v úterý 26. 11. 2024 a hlavním bodem bylo schválení Veřejnoprávní smlouvy s městem 

Jeseníkem ohledně svozu a likvidace odpadů. Vzhledem k tomu, že město Jeseník muselo 

přistoupit k optimalizaci nákladů na svoz odpadů okolním obcím, zastupitelstvo obce Branná 



odsouhlasilo podpis výše uvedené smlouvy. Pro obec to nicméně přináší zvýšené náklady na 

svoz a likvidaci odpadů pro rok 2025, které by ovšem ani u jiného poskytovatele této služby 

nebyly nižší. Z tohoto důvodu se od 1. 1. 2025 zvyšuje místní poplatek za svoz a  

 

 

likvidaci odpadů z 552 Kč na 600 Kč/osobu a rok a dále bude od 1. 2. 2025 fungovat svoz 

odpadů ve frekvenci 1 x 14 dní, čímž se podaří snížit nárůst nákladů na tuto službu. 

Z důvodů snížení frekvence svozu odpadů bude u některých domácností a nemovitostí 

pravděpodobně nutné zakoupení větší/další popelnice. V případě, že by kdokoli z občanů měl 

zájem o zakoupení nové popelnice, ať se přihlásí na obci. Avizované čipování popelnic bude 

následovat pravděpodobně v roce 2025, což by do budoucna mohlo občanům a domácnostem 

prolevnit svoz odpadu v závislosti na třídění jejich separačního odpadu. 

 

Pro představu o nákladech a příjmech v oblasti odpadového hospodářství obce Branná  

níže graf – uvedeno v tis. Kč. 

 

 

Zastupitelstvo obce dále schválilo licenční smlouvu se společností ALIS, která nám 

zajišťuje povinnou digitální spisovou službu včetně skartačního řízení za cca 18 000 Kč ročně 

+ smlouvu o poskytování web hostingových služeb (icloud) za 9 280 Kč ročně. Dále schválilo 

připojení rezidence Goldenštejn (12 rodinných rekreačních objektů) na vodovod a kanalizaci. 

Starosta obce informoval o stavu žádosti o stavební povolení na opravu/rekonstrukci 

a rozšíření ČOV, které by mělo být již do konce roku 2024 stavebním úřadem vydáno. Následně 

budeme čekat na vypsání vhodného dotačního titulu s nízkou spoluúčastí pravděpodobně 

od Ministerstva zemědělství. 
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V rámci diskuze byl vznesen dotaz na umístění/vrácení odpadkových košů na náměstí 

i v zimním období. Kupí se zde odpadky. Naše nakoupené odpadkové koše nemohou být 

umístěny ve sněhu z důvodů koroze, nicméně by mohl být jeden odpadkový koš umístěn pod 

střechou zastávky. Na náměstí je rovněž umístěn i velkoobjemový kontejner na směsný 

i tříděný odpad. (Š. Řehová) 

 

 KLUB SENIORŮ Z KOLŠTEJNA 
 

 Po příjemně stráveném  létě postihly naši oblast katastrofální povodně. Díky tomu, že 

naše Branná leží na kopci, byly škody způsobené velkou vodou ,, jen " v dolní části obce. Píši 

,,jen", protože proti ostatním městům a vesnicím, kterým se velká voda nevyhnula jsme utrpěli 

menší škody. Pár dní bez elektřiny se dalo vydržet. Na naší pravidelné schůzce jsme 

se rozhodli, že uspořádáme sbírku na pomoc konkrétní osobě postižené povodní. Krizový štáb 

nám dal kontakt na paní Martu Schöppelovou z Vidnavy. Ve středu 2.10.2024 bylo vybráno 

30 400.- Kč a hned 8.10.2024 byla tato částka osobně předána. Paní Schöppelová byla 

poskytnutou pomocí velmi dojata a všem, kteří jí a její rodině v této tíživé životní 

situaci  finančně pomohli velmi děkuje.  

Při našich pravidelných schůzkách jsme se domluvili a 

po dohodě s paní Gabrielou Doupovcovou, předsedkyní Zemědělského 

družstva Jeseník, jsme se vydali čtyřmi auty do Jeseníku 

- Bukovic. Zemědělské družstvo se zabývá výhradně chovem mléčného 

skotu. Při komentované prohlídce jsme si prošli celý areál družstva. 

Zejména nás zaujala automatická dojírna, jedna ze tří v České 

republice. Na závěr jsme si nakoupili moc dobré výrobky v zemědělské 

prodejně.  

 Další naplánovaný výlet následoval hned ve čtvrtek 31.10.2024. Vydali jsme 

se s CK  Vobus malým autobusem do Olomouce na prodejní výstavu orchidejí. Mohli jsme si 

zde prohlédnout “opičí orchideje”, jejichž květy opravdu vypadají jako obličeje opiček Při 

zpáteční cestě jsme měli objednanou komentovanou prohlídku historické tvarůžkárny 

v Lošticích, kde jsme se dozvěděli vše o počátcích výroby. Prohlídka končila nákupem 

produktů ve zdejší bohatě zásobené prodejně, kde si každý mohl nakoupit dle vlastní chuti.  (Y. 

Stanzelová) 

V sobotu 30.11.2024 klub seniorů uspořádál vánoční jarmark, kde bylo možné zakoupit 

výrobky našich členů, jak dekorativní, tak také cukrářské. Nechyběl samozřejmě ani vánoční 

punč a vynikajicí bramboráčky. O týden později se někteří z nás vydali na výlet do  

předvánoční Wroclavi (za vlastní prostředky) na velmi pěkný vánoční jarmark ve stare části 

tohoto města.   



Na příští rok připravujeme pravidelné schůzky každých 14 dní ve středu, při příznivém 

počasí si opět něco ugrilujeme. Podle přání a nápadů členů opět vyjedeme alespoň dvakrát na 

výlet. Také budeme již tradičně pořádat několik akcí: velikonoční jarmark (18.4.2025), soutěž 

ve vaření buřtguláše (21.6.2025) a vánoční jarmark s tradičním občerstvením a výrobky 

(29.11.2025).  

 

Touto cestou bychom Vám chtěli popřát veselé svátky vánoční a hodně štěstí do nového 

roku 2025. Doufáme, že nás obyvatelé a návštěvníci Branné příjdou na naše akce podpořit. (V. 

Skřivánková) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 VOLNOČASOVÝ KLUB BRANNÁ 
 

S novým školním rokem se opět scházíme se všemi dětmi z Branné a blízkého okolí, 

které mají zájem strávit jednou týdně hodinku společnými aktivitami v naší ,,klubovně´´ ( 

v přízemí bývalé pošty) , či venku na hřišti. První schůzku jsme svolali na úterý 1.10. v 17:00 

a v tento čas se i nadále vídáme každé další úterky. Jsme moc rády, že klub stále navštěvuje 

většina dětí z Branné, a i nadále vítáme jakékoliv nové členy!         

Nejprve mi prosím dovolte malé ohlédnutí za uplynulým létem, kdy jsme se s dětmi sice 

pravidelně nescházeli, ale i tak se nám podařilo společně uspořádat dvě pro nás velice důležité 

akce. Jednou je účast na Mariánské pouti v Branné, kde měl náš Volnočasový klub  

koutek určený hlavně pro děti a jejich rodiče. Měli zde možnost zhlédnout výstavu maleb dětí 

s vyobrazením místního kostela, ze kterých již druhým rokem vybíráme právě jeden obrázek, 



který poté zdobí plakát poutě. Dále byl v tomto koutku stánek s vaflemi, či odpočinkové místo 

pro nejmladší návštěvníky poutě. Právě díky stánku s občerstvením a domácími nápoji se nám 

podařilo vydělat pro Volnočasový klub nějaké penízky, které poté v následujícím školním roce 

využíváme na část výtvarného materiálu, nákupy na námi pořádané veřejné akce, či jako 

příspěvek na vstupné pro děti. Zde bych ráda poděkovala Štěpánce Řehové a její rodině, která  

 

 

nám letos na pouti byla velikou oporou. Dále patří veliké díky paní Olince Gřundělové, Lukáši 

Kocurovi a dobrým lidem ze stánku se sýry a zelňáky, kteří nám pomohli získat, či přímo 

věnovali peněžní dar pro náš klub. Moc si toho vážíme!  

Druhou akcí prázdnin byla přespávačka na louce nad Kronfelzovem. S dětmi jsme se 

vydali pěšky z Branné, procházkou jsme došli na námi vybrané místo, kde jsme si postavili 

stany a strávili tu jednu noc. Termín jsme nevybrali náhodně. Šlo o noc, kdy se na obloze dají 

pozorovat padající hvězdy Perseidy. Po opečení večeře jsme si s dětmi připravili pohodlné 

ležení pod širým nebem a poté už jsme jen počítali padající hvězdy a užívali si společně strávené 

chvíle. Ráno jsme se nasnídali a vyrazili zpět domů.  

Podzimní akce jsme zahájili v sobotu 5.10., kdy jsme stejně jako v minulém roce přijali 

pozvání od paní Mertové Pobucké a zúčastnili jsme se s dětmi výtvarného worskhopu, 

prohlídky hradu a následně i divadelního představení na zámku Goldenstein v Branné. Děti 

dorazily v hojném počtu, na plátěné tašky si přes šablony nastříkaly krásný motiv zámku a poté 

si mohly dle své fantazie tašky dotvořit fixami na textil. Během prohlídky shlédly také přístupné 

výstavy, a to malby akademické malířky paní Václavíkové s motivy přírody Jeseníků a expozici 

barevné keramiky Maříž. Nakonec jsme se společně zasmáli a dobře pobavili na divadelním 

představení, během kterého se hercům podařilo děti vtáhnout a zapojit do krátkých 

improvizovaných pohádkových příběhů. Myslím, že za celou naši skupinu mohu říct, že jsme 

si tohle odpoledne velice užili a jsme moc vděční i za další nabídku programu, kterou nám paní 

Pobucká přislíbila. 

Během uplynulých říjnových klubíků jsme si s dětmi zahráli AZ kvíz, vyráběli jsme 

z lepených luštěnin podzimní dekoraci a také jsme otestovali nový typ létajících papírových 

draků. Tyto draky si děti zkusily samy vyrobit, a nakonec jsme je stihli i společně prolétnout. 

Hned na to jsme uspořádali již tradiční podzimní Drakiádu, a to v neděli 13.10., na louce za 

hřbitovem. Počasí nás napínalo, ale nakonec nám dopřálo a akci se vydařilo uspořádat. 

Děkujeme obci Branná, dobrovolným hasičům i ochotným tatínkům za pomoc s přípravou a 

také všem co nezůstali doma a přišli na chvíli mezi nás.  

Další bod na programu bylo samozřejmě dlabání dýní. Letos už šlo vidět, že děti přesně 

vědí, jak to při takovém našem dlabání chodí a téměř bez pomoci a zcela neohroženě se do díla 

pustily. Menším dětem byli k ruce rodiče a všichni si tak domů odnesli krásné výtvory, které 

budou zdobit naše domovy.  

Začátkem listopadu jsme uspořádali oblíbenou stezku odvahy a malou oslavu 

Halloweenu. Letos byla připravena zvlášť stezka pro menší děti a druhá strašidelnější pro starší 



odvážlivce. Akci jsme zakončili v klubovně, kde jsme si prohlédli jednotlivé kostýmy, opekli 

buřty a dospěláci se posilnili punčem.  

 Další velkou víkendovou událostí byla dlouho slibovaná výprava do kina. S dětmi jsme 

se vydali vlakem do Šumperka, kde jsme vybaveni náloží popcornu zhlédli snímek  

 

 

Bambi. Domů jsme se vrátili v podvečerních hodinách, a protože se akce všem moc líbila, 

věřím, že ji zopakujeme. 

 Na dalších podzimních schůzkách jsme soutěžili v pečení dobrot, vyráběli krmítka a 

jedlé ozdoby pro ptáčky, které jsme následně rozvěsili na stromky v parčíku, nebo jsme přijali 

pozvání do knihovny, kde si malý čtenáři založili průkazku a vyrobili záložku. 

 Advent jsme přivítali Vánoční dílnou, kterou jsme uspořádali v sobotu 30.11. společně 

s Koním Rájem. Děti i jejich rodiče si mohli vyrobit adventní věnec, medovou svíčku, přání, 

balící papír, perníkový svícen či keramické ozdoby.  

A co nás čeká po svátcích?  Na začátku ledna se malí „volnoklubáčci“ opět zapojí do 

Tříkrálové sbírky. V případě příznivých sněhových podmínek bychom také rádi uspořádali 

sáňkiádu. O všem budeme opět s předstihem rodiče i děti informovat. (O.A. Staroveská) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 KONÍ RÁJ 
 

Dny se pomalu krátí a my se loučíme s druhou pastevní sezónou v Koním Ráji. A že ta 

letošní byla opravdu povedená! S koníky jste nás mohli potkat hned na několika akcích, kde 

jsme udělali radost nejen dětem, ale i dospělým. V létě jsme také pořádali zážitkové programy, 

výukové lekce a vyjížďky do krásného okolí Branné, které se nikdy neomrzí. 

 

V červnu jsme v Koním Ráji přivítali Volnočasový klub, účastnili jsme se Dětského dne 

v Branné a Branného dne pořádaného Klubem vojenské historie. V červenci nás navštívila 

místní dětská skupina Braňáčci a příměstský tábor ze Starého Města pod Sněžníkem 

s rekordními 22 dětmi. V srpnu jste nás mohli potkat na Mariánské pouti přímo na nádvoří 

zámku. Díky krásnému prostředí je tato akce pro nás něčím tak trochu kouzelným a atmosféru 

si užívají i koníci.  Víkend před poutí byli koně pozváni před Fojtství, kde jste se s nimi mohli 

blíže seznámit a zkusit si je i nakrmit. V sprnu proběhly také další zážitkové dny pro příměstské 

tábory. A to opět pro tábor ze Starého Města a také pro tábor z Jindřichova. Září a jeho 

povodňové události nám všem dalo zabrat, ale naštěstí jsme to ve zdraví statečně zvládli. 

V říjnu jste nám mohli potkat na poslední letošní akci, na Drakiádě. 

Pak už naši koně odpočívali, chytali podzimní sluneční paprsky a pracovali na tom, aby 

měli dostatečné pupíky na zimu. Protože kůň, který je dobře nakrmený, ten je v zimě 

spokojený😊 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

Protože se blíží konec roku, ráda bych poděkovala každému z Vás, kdo náš spolek 

jakkoli podpořil. Děkujeme, že se zajímáte, děkujeme, že chodíte na akce, kterých se s koníky 

účastníme, děkujeme za každý Váš příspěvek, milé slovo a podporu. Díky, že Vás koně zajímají 

a máte chuť se učit něčemu novému.  Velké díky patří Farmě Branná, paní Skřivánkové a jejím 

zaměstnancům, kteří nám technicky zajišťují návoz sena a vždy vyhoví mým požadavkům a 

tím nám neskutečně ulehčují práci. A velké díky každému z Vás, kdo nám během roku jakkoli 

pomohl, donesl pečivo, mrkev, jablíčko, pásku na ohradu a jiné milé drobnosti. 

Přeji Vám všem klidné a krásné Vánoce a do roku 2025 jen zdraví, štěstí a lásku! A 

těším se na společný rok 2025! (M. Kráčmar) 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 UŽITEČNÉ INFORMACE 
 

 

 

 

Být s rodinou v životě, v lásce i v umírání.  

Charita Šumperk je nestátní nezisková organizace s vlastní právní subjektivitou, kterou 

ustanovil olomoucký arcibiskup na základě zřizovacího dekretu ze dne 11. listopadu 1992. 

Charita Šumperk poskytuje terénní sociální a zdravotní služby v domácnostech uživatelů 

a pacientů, má registrovanou ambulanci paliativní medicíny. 

Terénní sociální služby  

Charitní pečovatelská služba individuálním přístupem podporuje nezávislost 

a samostatnost uživatele se sníženou soběstačností z důvodu věku či zdravotního postižení tak, 

aby mohl vést důstojný život v domácím prostředí a zachovat si zdravý životní styl. Vedoucí 

sociálních služeb: 734 362 541  

Osobní asistence podporuje osoby se sníženou soběstačností potřebující ke svému 

životu dopomoc druhého člověka. Vedoucí sociálních služeb: 734 362 541 

Terénní zdravotní služby 

 Domácí zdravotní péče je služba, která je určena pro krátkodobé i dlouhodobé pacienty, 

jejichž zdravotní stav nevyžaduje nemocniční péči a mohou být léčeni v domácnosti. Tato péče 

je indikována lékařem. Vrchní sestra domácí zdravotní péče: 703 176 289 

Mobilní specializovaná paliativní péče je poskytována za účelem zmírnění utrpení 

a zachování kvality života pacienta, který trpí nevyléčitelnou nemocí. Péče multidisciplinárního 



týmu ve spolupráci s pečujícími umožňuje nemocnému dožít doma v kruhu rodiny a svých 

blízkých. Péče se řídí základními principy – nemocný nebude trpět nesnesitelnou bolestí, bude 

respektována jeho lidská důstojnost a nezůstane osamocen. Služba je poskytována 24 hodin 7 

dní v týdnu a nutnou podmínkou je zajištění trvalé přítomnosti pečující osoby. Vrchní sestra 

mobilní specializované paliativní péče: 777 674 703 

 

Ambulance paliativní medicíny 

 Ambulance je určena pro nemocné s diagnostikovaným pokročilým nádorovým nebo 

nenádorovým onemocněním, které nelze vyléčit a kde byla ukončena aktivní onkologická či 

jiná specializovaná léčba a byla doporučena jen paliativní tedy podpůrná léčba. Cílem je 

zkvalitnění zbytku života, léčba bolesti a nepříznivých příznaků nemoci. Lékař se společně 

s pacientem a jeho rodinou snaží, aby život navzdory nemoci byl co nejkvalitnější a vyhovoval 

co možná nejvíce přání pacienta. Vrchní sestra mobilní specializované paliativní péče: 

777 674 703 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Posláním Charity je služba lidem v ohrožení nebo nouzi bez ohledu na jejich věk, 

pohlaví, politické smýšlení, rodinné uspořádání, zdravotní stav, sexuální orientaci, sociální 

a ekonomickou situaci a postavení, příslušnost k etnické nebo národnostní menšině, víře, 

náboženství a kultuře. 

 

 

Oznámení o ukončení poskytování zdravotních služeb MUDr. Kala 

MUDr. Jiří Kala, praktický lékař pro děti a dorost oznamuje záměr ukončit poskytování 

zdravotních služeb ke dni 31. 12. 2024. Žádosti o předání zdravotnické dokumentace novému 

poskytovateli, kterého si pacient zvolí, je možné předkládat v místě dosavadního poskytování 

zdravotních služeb do 31. 12. 2024.  

 

Po tomto termínu bude zdravotnická dokumentace předána odboru zdravotnictví 

Krajského úřadu Olomouckého kraje, který zajistí pořízení výpisů nebo kopií dokumentace nebo 

předání zdravotnické dokumentace dle § 57 odst. 3 písm. c) a d) zákona č. 372/2011 Sb., o 

zdravotních službách, v platném znění poskytovateli zvolenému pacientem. 

 

Žádost o předání zdravotnické dokumentace musí být písemná a musí obsahovat: 

1) Jméno a příjmení pacienta 

2) Rodné číslo pacienta (pokud není přiděleno, tak datum narození) 

3) Trvalé bydliště pacienta 

4) Název a adresu nově zvoleného poskytovatele zdravotních služeb 

5) Název a adresu původního poskytovatele zdravotních služeb 

6) Telefonický/e-mailový kontakt 

 

Žádosti o předání zdravotnické dokumentace lze zaslat 

poštou, prostřednictvím datové schránky nebo doručit 

osobně na adresu: 

 

Krajský úřad Olomouckého kraje 

Odbor zdravotnictví 

Jeremenkova 1191/40a 

779 00 Olomouc 

Datová schránka: qiabfmf 

 

 

 

 

SPOLEČENSKÁ RUBRIKA 



 

NAŠI  JUBILANTI 

 
 

 

 

Ve druhém pololetí roku 2024 oslavili významné životní jubileum tito naši spoluobčané: 

• Vávrová Marcela 

• Danielová Anna 

• Štefanová Magdaléna 

• Burian Ivo 

• Friedrichová Brigitte 

• Fisterová Jaroslava 

• Anovčinová Alena 

 

• Roth Eduard 

• Kunovský Jaromír 

• Procházková Jarmila 

• Volková Edita 

• Stanzelová Aloisie 

• Bureš Zdeněk 

SRDEČNĚ BLAHOPŘEJEME A PŘEJEME VŠE NEJLEPŠÍ… 
 

NARODILI SE… OPUSTILI NÁS… 
 

Neugebauer Pavel 

Haltmar Melichar 

 

Karel Anovčin 

Margita Videnková 

 

Budeme vzpomínat. 
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